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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

ŞUBAT 2021 MECLİS KONUŞMASI 
 
SAYIN BAŞKAN, 
MECLİSİMİZİN DEĞERLİ ÜYELERİ,  
KIYMETLİ MİSAFİRLER, 
YÖNETİM KURULUMUZ ADINA HEPİNİZİ SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

2020’NİN İLK AYINDAN BAŞLAYARAK CANIMIZI SIKAN KÖTÜ HABERLER, NE YAZIK Kİ 2021’DE DE YAKAMIZI 
BIRAKMIYOR.  

GÜZEL İZMİR’İ VURAN DEPREM, SEL VE FIRTINAYA ÜZÜLÜRKEN, IRAK’IN KUZEYİNDEN GELEN HABER 
İÇİMİZİ YAKTI. 

KANLI TERÖR ÖRGÜTÜ PKK TARAFINDAN YILLARDIR ALIKONULAN 13 DEVLET GÖREVLİMİZ, GARA 
BÖLGESİNDE DÜZENLENEN KURTARMA OPERASYONU SIRASINDA PKK’LI TERÖRİSTLER TARAFINDAN ŞEHİT 
EDİLDİ.  

BİR KEZ DAHA YÜREĞİM SIZLAYARAK ŞEHİTLERİMİZE ALLAH’TAN RAHMET, YAKINLARINA SABIR 
DİLİYORUM. 

ŞARTLAR NE OLURSA OLSUN, TERÖRLE MÜCADELEDE HER ZAMAN OLDUĞU GİBİ BUGÜN DE “AMA, 
FAKAT” DEMEDEN DEVLETİMİZİN YANINDAYIZ. 

MİLLETİMİZİN BAŞI SAĞ OLSUN. 

HAYATIMIZDA BİR YILI DOLDURAN SALGIN NEDENİYLE MECLİSİMİZİ BİR KEZ DAHA UZAKTAN ERİŞİMLE 
YAPIYORUZ. 

BU SÜRE ZARFINDA HEPİMİZİ SADECE DOSTLARLA YAN YANA OLAMAMANIN ÖZLEMİ DEĞİL GELECEĞE 
İLİŞKİN BELİRSİZLİKLER DE OLUMSUZ ETKİLEDİ.  

HEPİMİZ ÇOK BÜYÜK BEDELLER ÖDEDİK, ÖDÜYORUZ. 

AMA İŞ İNSANLARI OLARAK BİZİM BARDAĞIN DOLU TARAFINA ODAKLANMAK GİBİ BİR 
SORUMLULUĞUMUZ VAR. 

BU NEDENLE GELECEĞE BAKARKEN, TEMKİNLİ BİR İYİMSERLİK YARATAN GELİŞMELERİ 
ÖNCELİKLENDİRMEMİZ GEREKİYOR. 

AŞILAMADA ULAŞILAN HIZ VE VAKA SAYISINDAKİ GERİLEME, -RİSKLERE RAĞMEN- UMUT VERİCİ.  

GEÇTİĞİMİZ GÜN SAYIN VALİMİZLE GERÇEKLEŞTİRDİĞİMİZ TOPLANTIDA İZMİRİN ÜLKEMİZDE VAKA SAYISI 
OLARAK SIRALAMADA TAM ORTADA OLDUĞUNU ÖĞRENDİK.  

3 BÜYÜK ŞEHİRDEN BİRİ VE TURİSTİK BİR KENT OLARAK BU BAŞARIDA EMEĞİ OLAN BAŞTA İL SAĞLIK 
MÜDÜRÜMÜZ OLMAK ÜZERE TÜM EMEĞİ GEÇENLERE TEŞEKKÜR EDİYORUM.  

SALGININ BİRİNCİ YILINDA GENİŞLETİLEN ESNAF DESTEKLERİ OLUMLU. 

ENDİŞELERE KARŞIN MART AYINDA KADEMELİ OLARAK BAŞLAMASI PLANLANAN NORMALLEŞMENİN, 
CİDDİ BİR KIRILMA OLMAZSA UMUT VERİCİ OLDUĞUNU DÜŞÜNÜYORUZ.  

YAŞANAN TRAVMAYA RAĞMEN 2020 YILINDA EKONOMİNİN YÜZDE 2’YE YAKIN BÜYÜDÜĞÜNE DAİR 
BEKLENTİ, TÜRKİYE’NİN ÜRETİCİ KASLARININ GÜCÜNÜ VE TÜKETİMDEKİ DİNAMİZMİBİR KEZ DAHA TEYİT 
EDİYOR.  



 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

2 

 

• MERKEZ BANKASI’NIN SIKI PARA POLİTİKASINDAKİ KARARLI TUTUMU, ULUSLARARASI 
KURUMLARIN TÜRKİYE BEKLENTİLERİNİ POZİTİFE DÖNÜŞTÜRMÜŞ DURUMDA. 

• KURDAKİ İSTİKRAR VE FAİZLERDE KALICI GERİLEME, BU HAVAYI DESTEKLEYECEKTİR. 

İLAVE OLARAK, EKONOMİ VE HUKUK ALANLARINDA ARTIK FİNALE GELEN REFORM HAZIRLIKLARI, GELECEK 
İÇİN İYİMSER BEKLENTİLERİ ARTIRIYOR. 

TEKRAR ALTINI ÇİZEREK SÖYLEMEK İSTERİM Kİ; PEK ÇOK SORUNUMUZA RAĞMEN DAHA İYİSİNİ 
YAPABİLECEK GÜCE, BİLGİ VE BİRİKİME SAHİBİZ. 

YETER Kİ KARŞI KARŞIYA KALDIĞIMIZ MEYDAN OKUMALARI TOPLUMSAL MOTİVASYONA DÖNÜŞTÜRME 
KONUSUNDA ELİMİZDEN GELENİ YAPABİLELİM.  

SEVGİLİ ÜYELER, 

COVİD 19 SALGINI İLE SAĞLIKLI BESLENMENİN ÖNEMİ BİR KAT DAHA ARTTI.  

BU SÜREÇTE, ANAVATANI ANADOLU OLAN BAKLİYAT GRUBU ÜRÜNLER CİDDİ ANLAMDA ÖNE ÇIKTI.  

ÜLKEMİZDE DE ÜRETİMİ VE TÜKETİMİ YÜKSEK OLAN BAKLİYATLAR, PROTEİN, LİF,  

VE MİKRO BESİN AÇISINDAN ZENGİN, GÜVENLİ VE BESLEYİCİ BİR BESİN GRUBU. 

BAKLİYAT AYRICA MUTFAK KÜLTÜRÜMÜZÜN TEMEL PARÇASI OLMASI SEBEBİYLE BİR EMTİANIN ÇOK 
ÖTESİNDE, SAHİP ÇIKMAK ZORUNDA OLDUĞUMUZ BİR GASTRONOMİ MİRASI ÖZELLİĞİNİ TAŞIYOR. 

FAO GENEL MÜDÜRÜ QU DONGYU, 10 ŞUBAT DÜNYA BAKLİYAT GÜNÜ ETKİNLİĞİNDE BU ÜRÜN 
GRUBUNUN TARIMDAKİ FAYDALARINI DA ÇOK ÇARPICI SÖZLERLE İFADE ETTİ.  

DONGYU’YA GÖRE; 

• BAKLİYAT TARIMI TOPRAKTA YÜKSEK KALİTELİ ORGANİK MADDE SALINMASINI SAĞLIYOR,  

• TOPRAK BESİNLERİNİN DOLAŞIMINI VE SU TUTULMASINI KOLAYLAŞTIRIYOR, 

• DAHA AZ GÜBRE, DAHA KÜÇÜK SU AYAK İZİ VE DAHA AZ ENERJİ KULLANIMI İLE ÇOK DAHA DÜŞÜK 
SERA GAZI EMİSYONU SAĞLIYOR.  

ANCAK SOFRALARIMIZIN GELENEKSEK TADI OLAN BAKLİYAT GENÇLER ARASINDA MAALESEF YETERİNCE 
İLGİ GÖRMÜYOR. 

PANDEMİ DÖNEMİNDE KÜRESEL BAKLİYAT TÜKETİMİ YÜZDE 9 ORANINDA ARTIŞ GÖSTERSE DE DEĞİŞEN 
YEME-İÇME ALIŞKANLIKLARI BAŞTA GENÇ NESİL OLMAK ÜZERE İNSANLARI AYAK ÜSTÜ BESLENMEYE 
YÖNELTİYOR.  

BİR BAŞKA ÖNEMLİ KONU DA ÜLKE OLARAK BİR DÖNEM NET İHRACATÇI OLDUĞUMUZ BU ÜRÜN 
GRUBUNDA SON YILLARDA İTHALATIN DAHA BASKIN HALE GELMESİ... 

2020 YILINDA BAKLİYAT GRUBU ÜRÜNLERDEN; 

• NOHUTTA 630 BİN TON ÜRETİM GERÇEKLEŞTİRİRKEN, NET 115 BİN TON İHRACAT YAPTIK. 

• KURU FASULYEDE 280 BİN TON ÜRETİMİMİZ VAR. İTHALAT MİKTARIMIZ İSE 114 BİN TONA 
ULAŞMIŞ DURUMDA. 

• ÜLKE OLARAK 5 BİN TON BAKLA ÜRETİRKEN YAKLAŞIK 4 BİN TON İTHALAT YAPIYORUZ. BU 
ÜRÜNDE NEREDEYSE ÜRETTİĞİMİZ MİKTAR KADAR SATIN ALIYORUZ. 
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• MERCİMEKTE İSE 370 BİN TON ÜRETİM YAPMAMIZA RAĞMEN NET 200 BİN TON İTHALATIMIZ 
VAR. ÜSTELİK BU İTHALATIN ÇOK ÖNEMLİ BİR KISMINI, 40 YIL ÖNCE MERCİMEK ÜRETİMİ 
NEREDEYSE SIFIR OLAN KANADA’DAN GERÇEKLEŞTİRİYORUZ.  

MERCİMEK DEMİŞKEN MİGROSUN ESKİ CEO SU SEVGİLİ CEM RODOSLU İRFAN DONAT 
MODERATÖRLÜĞÜNDEKİ PODCASTE KONUK OLDUĞUNDA BU KONUYA DEĞİNMİŞ. 

RODOSLU “KİNOA SUPER FOOD İSE MERCİMEK HİPER FOOD AMA PAZARLAMA İLE ALGI YARATAMIYORUZ” 
DEMİŞ.  

KENDİSİNE KATILMAMAK ELDE DEĞİL.  

SOHBETİN DEVAMINI 4 ELEMENT VE İNSAN KANALIMIZDAKİ PODCASTTE BULABİLİRSİNİZ.  

SONUÇ OLARAK, 2020 YILI BÜTÜN DÜNYADA PANDEMİ MÜCADELESİ İLE GEÇTİ.  

BU DÖNEMDE İHRACATIMIZ YÜZDE 6 ORANINDA GERİLEYEREK 170 MİLYAR DOLAR, İTHALATIMIZ İSE 
YÜZDE 4 ORANINDA ARTARAK 194 MİLYAR DOLARIN ÜZERİNE ÇIKTI. 

TARIMSAL ÜRÜNLERİN TOPLAM İTHALATTAKİ PAYI YÜZDE 8 OLURKEN, İHRACAT İÇERİSİNDEKİ PAYI İSE 
YÜZDE 12’NİN ÜZERİNE ÇIKTI. 

TARIM VE GIDA ALANINDA HALEN İHRACAT FAZLASI VERİYORUZ ANCAK MAKAS GİDEREK DARALIYOR. 

SAHİP OLDUĞUMUZ POTANSİYELİ YETERİNCE DEĞERLENDİREMEDİĞİMİZ, MODERN ÜRETİM TEKNİKLERİNİ 
YAYGINLAŞTIRAMADIĞIMIZ İÇİN DE ÜRETİM MİKTARI VE VERİMLİLİK ALANINDA GERİ KALDIĞIMIZ ÇOK 
NET. 

BORSA OLARAK İZMİR TARIM TEKNOLOJİ MERKEZİ’Nİ BİR AN ÖNCE ETE KEMİĞE BÜRÜNDÜRME 
ARAYIŞIMIZIN ARDINDA DA BU GERÇEK YATIYOR. 

BİLDİĞİNİZ GİBİ GEÇTİĞİMİZ YIL FİZİBİLİTE ÇALIŞMASINI TAMAMLAMIŞTIK. 

PANDEMİ DÖNEMİNDE İTTM’NİN KURUMSAL YAPILANMASI, ÇALIŞMA MODELİ ÜZERİNDE SON 
İYİLEŞTİRMELERİMİZİ TAMAMLADIK.  

BAKANLIKLARA, KAMU KURUMLARINA, MESLEK ODALARINA, ÜNİVERSİTELERE, YERLİ VE YABANCI TARIM 
TEKNOLOJİLERİ EKOSİSTEMLERİNE PROJEMİZİ ANLATMAYA BAŞLADIK.  

PROJENİN AKADEMİK İŞ BİRLİĞİ KISMINDA YAŞAR VE YÜKSEK TEKNOLOJİ ÜNİVERSİTELERİ İLE BİRLİKTE 
ÇALIŞMAK ÜZERE İŞBİRLİĞİ PROTOKOLÜ İMZALADIK. 

ŞUBAT AYI BAŞINDA İZMİR KALKINMA AJANSINA GÜDÜMLÜ PROJE BAŞVURUMUZU GERÇEKLEŞTİRDİK.  

AJANS YÖNETİM KURULUMUZ PROJEYİ BÜYÜK BİR BEĞENİ İLE KABUL EDEREK ONAYLADI.  

ŞİMDİ ÖNÜMÜZDE SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKANLIĞIMIZIN ONAY SÜRECİ BULUNUYOR.  

BU SÜRECİDE KISA ZAMANDA SONLANDIRIP PROJE FAALİYETLERİNE BU YILIN BİRİNCİ YARIYILI DOLMADAN 
BAŞLAMAYI ÜMİT EDİYORUZ.  

DEĞERLİ ÜYELER, 

SÖZLERİME SON VERİRKEN İLETİŞİM ALANINDAKİ FAALİYETLERİMİZDEN DE KISACA BAHSETMEK 
İSTİYORUM. 

130. YILIMIZI KUTLAYACAĞIMIZ 2021 YILINI BORSANIN DÖNÜŞÜM YILI İLAN ETTİK. KABUĞUMUZU 
DEĞİŞTİRİRKEN YANİ BİNAMIZI YENİLERKEN İŞ YAPMA ŞEKİLLERİMİZ DE YENİ DÜNYA KURALLARINA AYAK 
UYDURUYOR. 

ELEKTRONİK SALON İŞLEMLERİNDE ÖNEMLİ BİR MESAFE KAT ETTİK.  
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E-TESCİL, ÜYELİK İŞLEMLERİ İLGİLİ ONLİNE HİZMETLERİN GELİŞMESİ YÖNÜNDE ÇALIŞMALARIMIZ SON 
HIZLA DEVAM EDİYOR.  

PANDEMİ SÜRECİNİN ZORLUKLARINI AŞMAK İÇİN HİZMETLERİMİZİ MÜMKÜN OLDUĞUNCA ONLİNE 
ORTAMDA DA GERÇEKLEŞTİRMEK İÇİN ÇABA SARF ETMEYE DEVAM EDİYORUZ. 

İLETİŞİM ÇALIŞMALARIMIZDAKİ YENİLİKLERDEN DE HER TOPLANTIDA SİZLERE KISACA BAHSEDİYORUM.  

BUGÜN SİZLERLE DERGİMİZ İLE İLGİLİ ALDIĞIMIZ ÖNEMLİ BİR KARARI PAYLAŞMAK İSTERİM.  

DERGİMİZİ YENİLEMEK İÇİN 2020 YILINDAPEKÇOK GÖRÜŞME GERÇEKLEŞTİRDİK. 

KARŞIMIZA ÇIKAN YÜKSEK MALİYET VE DERGİNİN GENİŞ KİTLELERE ULAŞMASININ GÜÇLÜĞÜ VE YENİ 
DİJİTAL MECRALARIN ÜYE İLETİŞİMİNDEKİ ETKİNLİĞİ, BİZİ DERGİNİN YAYIN HAYATINI SONLANDIRMA 
KARARI ALMAK ZORUNDA BIRAKTI. 

BU ALANDAKİ ENERJİMİZİ VE KAYNAKLARIMIZI DİJİTAL MECRALARDA BÜYÜME FAALİYETLERİMİZDE VE 
FARKLI PRESTİJ YAYINLAR YAPARAK KULLANMAYA KARAR VERDİK. 

TÜRKİYE’DEKİ ODA VE BORSALAR ARASINDA BİR İLK OLAN “4 ELEMENT VE İNSAN” PODCAST 
YAYINLARIMIZ DA BUNLARDAN BİRİ. 

HEPİNİZİ YAYINLARIMIZI DİNLEMEYE DAVET EDİYOR, SAĞLIK, BEREKET DOLU YARINLAR DİLİYORUM. 


